
 

 

Zonta Szombathely - Programévi beszámoló, bienniumi visszatekintéssel 

2021. június 1-től 2022. május 31-ig 

 

  

Programévi beszámolómban elnökségi időm (2020. június 1-től 2022. május 31-ig) 

teljességére szeretnék visszatekinteni, összegezni és feleleveníteni néhány fontos történést, 

egyúttal a vezetőségváltás kapcsán a gondolataimat megosztani. 

 

2020 júniusában felírtam magamnak kulcsszavakat, irányelveket. Lassuljunk le és 

figyeljünk magunkra és a környezetünkre. Helyi szinten legyünk aktívak és amennyire 

erőnk engedi, külföldön is. A Zonta Club pozitív megítélésének erősítése és szélesebb 

körben való megismertetése is célom volt. Szerintem ezek mind megvalósult. Bizonyítják 

újságcikkek, helyi tv-s megjelenések, polgármesteri részvétel jubileumi rendezvényünkön. 

Ugyan kis klub vagyunk de, a Covid járvány alatt sem adtuk fel. Felírtam azt is, hogy 

legyen jó érzés, kiváltság és privilégium ide tartozni. Úgy gondolom ez kevésbé igaz már, 

ezen jó lenne javítani a jövőben, de javaslatok érkeztek a kialakult helyzet orvoslására.  

 

A vezetőség tagjai 2020-2022 biennium alatt Mészáros Réka elnök, Pallósiné Dr. Toldi 

Márta alelnök, kincstárnok Tancsics Flóriánné, titkár Lakos Józsefné. 

Area igazgatónk Marianne Suppan, kormányzónk Isabel Rameil, helyettese Heike 

Schmidt. 

 

Elnökségem egyből az újratervezéssel indult, átálltunk az online találkozókra, elindult az 

instagram oldalunk, sikeres rendezvényeinket le kellett mondanunk (Rózsa nap és Adventi 

koncert). Adomány szinte alig érkezett, viszont a pályázatokból és a városi támogatásokból 

jelentős összeg folyt be, ami pozitívum. 

 

Egyesületünk történetében minden elnök hozta a klubba a maga stílusát. Én a tematikus 

esteket szerettem volna megvalósítani, a csapat építést, és egymásra figyelést. Ezek a 

programok nyilván valakinek tetszettek valakinek kevésbé, de a részvételi arányunk a klub 

esteken mindig jó volt.   

 

 

A két programév (biennium) tartalmi áttekintése 

 

A 2020-21-es programév beszámolója honlapunkon elérhető. Itt most a teljesség igénye 

miatt röviden összegzem. 

A nyári szünet után októberben lehetőségünk volt egy jelenléti rendezvényre, Radnai Zsuzsa 

hangtál előadásával indultunk, szájmaszkban és távolságot betartva. Ám a korlátozások 

miatt az Áldozatsegítő Központtal csak online módon ismerkedhettünk meg, de új partner 

szervezettel bővültünk.  

2020 novemberében volt 30 éve, hogy a bíróság  bejegyezte egyesületünket civil 

szervezetként. Ebből az alkalomból FB bejegyzésben indítottuk a klub 30 éves 

évfordulójára való emlékezést. Köszönetet mondtunk az alapítóknak önkéntes 

munkájukért, különösen három tagtársunknak, akik a kezdetektől kitartottak a 101 éves 

Zonta céljai mellett: Mák Károlyné, Dr. Pethőné Dr. Pungor Zsuzsanna, Dr. Takátsné 

Dr. Tenki Mária. 



 

 

Decemberben, “ az egyetlen állandó a változás maga” idézettel indítottam karácsonyi online 

klubest-sorozatunkat, melynek során Pócz Gáborné kezdeményezésére tudás megosztó 

program indult, klubtagjaink egy-egy téma moderálását vállalták szakterületükről. 

Összeesen  három fontos témában hallhattuk szakértő tagtársaink előadását, melyeket 

beszélgetés követett. Mákné Károlyné pedig a múltba kalauzolt vissza minket, az alapítás 

körülményeit osztotta meg velünk, és a klub első 10 évét. Mindannyian meghatódtunk. 

Lelkesedése áthatja a klub életét. Nagy élmény volt Péterfy-Novák Éva írónővel való 

beszélgetésünk is, a téma nagyon nehéz volt és megosztó. Úgy gondolom, nagy 

megtiszteltetés, hogy ingyen, ránk szánta idejét és gondolatait. A nők összetartó ereje 

mutatkozott meg. Közös pont, a képzett nők érvényesülése a férfiak uralta világban, és a 

sérült gyermekek felkarolása. 

 

Klubunk 30 éves jubileuma alkalmából Dr. Toldi Márta kezdeményezésére és 

gondozásában online emlékezéssorozatot indítottunk, mivel a pandémia alatt nem volt 

módunk arra, hogy személyes találkozás során ünnepeljünk. Egy-egy tagtársunk 

megszólalásával idéztük fel sokoldalú tevékenységünket, hazai és külföldi zontiánokkal 

való találkozásainkat, erőt adva jószolgálati elköteleződésünknek. Az EGYESÜLETÜNK 

30 ÉVE, EMLÉKEZÉSMOZAIK darabjait FB oldalunkon, és honlapunkon is 

közzétettük. Hét tagtársunk vállalta a visszaemlékezést.  

A pandémiás évben nagy örömünkre négy pályázónk volt az YWPA programban, az ő 

jelenléti meghallgatásukkal és jutalmazásukkal zártuk a programévet, Gaján Réka 

regionális harmadik helyezést ért el és pénzdíjat is kapott. 

 

 

A 2021-2022-es programév beszámolója 

 

Úgy látszott, az élet visszatérhet a régi kerékvágásba. Rendszeresen megtartottuk 

klubestjeinket, néhány esetben online. Valamennyiről jegyzőkönyv készült. Több lehetőség 

volt személyes találkozásokra, de nagy létszámú rendezvényekről, a fertőzésveszély miatt, 

le kellett mondanunk. Visszatekintve mégis eseménydús hónapok vannak mögöttünk. Saját 

programjaink mellett testvérklubok, partnerszervezetek rendezvényeit, jótékonysági 

programjait is látogattuk. (Pl. Női Vállalkozói Klub Egyesület, Rotary Jótékonysági Gála, 

Esőemberke Alapítvány, Hannersbergi Zonta-Brunch, Aranyhí EGYMI, ahova két év 

kihagyás után újra elvihettük “Jókedvet ajándékba” zenés jószolgálati ajándékunkat, ZC 

Hévíz jubileuma, ZC Veszprém Adventi hangversenye.) A beszámolóhoz csatolt 

Eseménynaptár részletesen tájékoztat a sokszínűségről és a tagtársi képviseletekről. A 

gazdag felsorolásból néhány fontosat itt is szeretnék kiemelni. 

 

2021 nyarán Feldbachba látogattunk. Gyönyörű helyen, inspiráló nőket ismerhettünk meg.  

Augusztusban Dr. Nemény András polgármester úrnál bemutatkozó látogatáson jártunk,  

egyesületünk tevékenysége iránti szimpátiáját nagy összegű magánadományával is kifejezte 

Jubileumi Rózsa napunkon. Ez a különleges esemény 30 éves jubileumunk okán, 

októberben a Park Hotel Pelikánban került megrendezésre, Szabó T. Anna költőnővel 

beszélgetett Dr. Toldi Márta. Az  “Önzetlenség Rózsája” kitüntetést kapta Mákné 

Károlyné és Dr. Takátsné Dr. Tenki Mária. Az Áldozatsegítő Központ felkérésére egy 

bántalmazott lány megsegítésére jelentős pénzadomány gyűlt itt össze. Felsőfokú 

tanulmányainak támogatására szoftverekkel ellátott nagy értékű laptopot vásároltunk 



 

 

részére. Rendkívül színvonalas estünkre társklubok képviselői, támogatóink, zonta tagok, 

barátaink és családtagjaink gyűltek össze, melyet álló fogadással zártunk.  

November Lélekfarmra látogattunk, N. Farkas Rita személyében újabb támogatási 

rendszerrel bővült kapcsolati tőkénk. Decemberben családi adományozási programokat 

bonyolítottunk le. Az OTP Pénzügyi Ponttal történő közös „cipősdobozos” gyűjtést  

Horváthné Kocsis Henrietta kezdeményezte, az összegyűlt 44 csomagot az Alpokalja 

Nagycsaládos Egyesülete kapta. Bekapcsolódtunk Szombathely város „Családok 

karácsonya” programjába is. Tagtársaink -  Mák Károlyné, Pócz Gáborné, Somogyi 

Miklósné, Dr. Takátsné Dr. Tenki Mária - 12 családhoz juttattak el élelmiszer 

csomagokat.  A pályázati ügyintézést Pócz Gáborné, Tancsics Flóriánné vállalta magára. 

Az új esztendőt rendkívüli online klubesttel kezdtük. Szegner Orsolya magyar konzul 

Szaud Arábiából mesélt munkájáról és a nők helyzetéről. 

Márciusban bemutatkozott YWPA díjazottunk, Zsigrai Bella Vanessza, majd nőnapi estet 

és továbbképzési, csapatépítő programot tartottunk.  Bevezetőként „Partnerünk az érzelmi 

stílus” címmel  Dr. Toldi Márta előadása hangzott el, majd Pócz Gáborné vezetésével 

bizalom- és kooperáció erősítő gyakorlatokban vettünk részt. Tematikus estünk a Bethlen 

Gábor Alapkezelő támogatásával jöhetett létre, ahogy a Városligetben felépült Magyar Zene 

Háza meglátogatása is.  Ott találkoztak korábbi testvérklubunk képviselőjével. Sajnálattal 

értesültünk arról, hogy a ZC Budapest feloszlott. 

Áprilisban dupla programunk volt. A SISI kiállítás megtekintése a Savaria Múzeumban, 

majd ezt követően közgyűlésen megválasztottuk a 2022-2024-es biennium vezetőségi 

tagjait.  

 

Elnök: Horváthné Kocsis Henrietta 

Alelnök: Mészáros Réka 

Titkár: Pallósiné Dr. Toldi Márta 

Kincstárnok: Tancsics Flóriánné 

A hazai szabályok szerint a 2021-es közhasznúsági jelentésről, továbbá a nemzetközi 2021-

2022-es programév és a biennium zárásáról május 24-én tartunk közgyűlést. 

A programévet 16 taggal indítottuk, az év során 1 tagtársunk kilépett, hivatalos 

taglétszámunk 15 fő. 2022. május 31-el újabb társunk jelentette be kilépését, viszont a 

veszprémi szervezetből  július 1-el érkezik hozzánk egy fő. 

 

A nyilvánosság részletes tájékoztatása folyamatos a honlapunk és FB oldalunk 

felhasználásával, valamint a média időnkénti figyelmével. 

 

Működésünk anyagi feltételeiről 

Működésünk és jószolgálati tevékenységünk anyagi alapjait az szja 1 % (43.366 Ft), a NEA 

évhatárt átlépő pályázata (2021-ben 300.000 és 2022-ben is 350.000 Ft), a Szombathely 

MJV támogatása (200.000), a tagi befizetések és a magánszemélyi adományok adták. 

A 2021-2022-es programév adományozási tevékenységéről 

Jószolgálati tevékenységre felhasználtuk az szja 1%-t, tagi adományokat továbbá a 

Jubileumi Rózsa napon kapott adományok jelentős részét az alábbiak szerint: 



 

 

• Szivárvány Gyermekotthon nyári táboroztatásához                          130.000 Ft 

• Adventi ajándékként a Micimackó Óvoda részére törülközők           30.185 Ft 

értékben 

• ACAR laptop az ÁSK patronálta fiatal lány részére                         241.800 Ft 

értékben 

• Élődonoros transzplantációhoz szülői szállásra (Ihász család)            50.000 Ft 

• YWPA díjazás 1 fő részére                                                                   20.000 Ft 

• Aranyhíd EGYMI rendezvényre: Tavaszi zsongoda műsor                 75.000 Ft 

számlás 

 

 

 

 

 

Mészáros Réka 

 elnök 

                                                                                                   

Melléklet: Eseménynaptár  


